
 

Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou dne 5. 9. 2013 
 
 
Přítomni: 
 
Předseda: Ing. Jiří Pařízek 
Členové: Petr Hána (dorazil později) , Ing. Libor Šíma, Ing., Ing. Jiří Prokel,  Marie 
Málková, Mgr. Viktor Dudr, Ing. Jiří Sládek (dorazil později), Mgr. Erik Čipera, Pavel 
Karas, Michal Rada 
Hosté: p. Urban (zastupuje DPP), zástupci Ministerstva dopravy, NIPI a ČVUT 
Tajemník: Tomáš Uhlík 
 
Omluveni: 
 
Mgr. Lukáš Kaucký, Ing. Miroslav Rajchart, Bc. Michal Prager,  
PaedDr. Hana Mraková, Ing. David Dohnal 
 
 
Jednání svolal předseda komise na 5. září ve 12:00 do zasedací místnosti 201, 
v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. Členům komise byla 
předsedou rozeslána e-mailem pozvánka a program jednání: 
 

1) Okolí stanice metra I.P.Pavlova, úkol pro TSK hl.m. Prahy (grant Úřadu vlády 
ČR) – TSK hl.m. Prahy podá informaci 

2) RTT se zaměřením na problematiku zast. Krymská – informaci podá DP a.s. 
3) Kontrola úkolů z komise konané 27.6.2013 
4) Různé 

 
Pan předseda Pařízek všechny přítomné uvítal a shledal, že komise je usnášení 
schopná, dále přivítal zástupce Ministerstva dopravy, zástupce společnosti NIPI – 
Jihlava a zástupce ČVUT kat. el. technologií. 
 
Dále odsouhlasen zápis z 27.6.2013 a program dnešního jednání (hlasování: 8-0-0), 
kdy byl k předpokládanému programu doplněn bod 3) prezentace ČVUT, další body 
byly posunuty (hlasování: 8-0-0). 
 
ad 1) Pan Šíma informuje o okolních přístupových cestách především tramvajových 
uzlech, dále informuje o vybudování SSZ v ul. Jugoslávská na hraně s ulicí Legerova 
do konce roku 2013 dále úpravy dvou přechodů pro chodce v přístupové cestě od 
stanice metra resp. výtahu v Legerově ul. na úřad MČ Praha 2 v součinnosti 
s grantem Úřadu vlády ČR. Pan Dudr uvádí nutnost úprav signalizačními pásy na 
přechodech v ul. Jugoslávská. K tomu, aby bylo možné problematiku celého uzlu 
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považovat za projednanou, je nutné uložit DP a.s. zajistit posun zastávky I.P. 
Pavlova v Bělehradské ulici ve směru na Muzeum a její bezbariérové zpřístupnění. 

V průběhu jednání tohoto bodu se dostavil člen komise p. Hána. 

Úkol: pro pana Dohnala z DPP – dle projektu zpracované spol. DIPRO zajistit výše 
uvedený úkol 

Schváleno: 8-1-0 

ad 2) Pan Šíma informuje o RTT v úseku od ul. Francouzská až po Kohinoor kde je 
problémová zast. Krymská, tzn. Prověřit dokumentaci od DPP a následně 
zkontrolovat, zástupce DPP uvádí uvádí, že zast. Krymská je v gesci MČ Praha 10, 
která by ji měla přestavět v zastávkový mys, Policie ČR k tomu měla také svá 
stanoviska, pan Rada uvádí, že MČ Praha 10 nevěří ve zpřístupnění v letošním roce, 
požádáme DPP o částečné bezbariérové zpřístupnění této zast., pan zastupitel Hána 
uvádí, že požádá kolegu Zoufalíka o vysvětlení jaký je stav věcí. Tento úkol si 
nakonec bere na sebe pan předseda komise Pařízek. Pan Čipera uvádí, že by bylo 
vhodné v podobných záležitostech navázat spolupráci s Policií ČR k tomu uvádí pan 
Dudr, že Policii není třeba zvát, že s ní spolupracuje SONS a stačí písemně, pan 
předseda Pařízek uvádí, že se na tento bod(zast. Krymská) podívá osobně. 
 
Úkol: pan Dohnal z DPP zpřístupnit zast. Krymská alespoň provizorně, ale 
bezbariérově, pan předseda Pařízek vyžádat písemné stanovisko městské části 
k zast. Krymská 
Schváleno: 9-0-0 
 
ad 3) pan Rada uvádí zástupce z ČVUT, kteří prezentovali užití navigačních systémů 
pro uživatele z řad zrakově postižených (systém naviterier) a z řad lidí pohybujících 
se převážně na invalidním vozíku (systém weelgo). K problematice uvedl, že ČVUT 
chybí především relevantní data, členové komise paní Málková pan Čipera  a pan 
Dudr byli požádáni o vypracování trasování lidí s hendikepem a dále vyvstala 
problematika jak zavádět do mapových podkladů zábory veřejných prostranství které 
městské části Prahy sice evidují, ale zatím nebyla potřeba tyto informace zanášet do 
map. Komise se shodla zkusit propojit fungující systémy DPP a Ropidu o stavu ramp 
a výtahů (propojit datově) se systémem weelgo. Pan Dudr vyjádřil názor, že stejný 
problém nastává i při instalaci městského mobiliáře, který může překážet 
v průchozích trasách. Pan Sládek uvádí možnost zanesení záborů (stavby, lešení, 
výkopy), evidence je na příslušných stavebních odborech jednotlivých MČ, na 
podzim pozvat zástupce ČVUT znovu a věnovat této problematice více času. Pan 
Rada dále uvedl, že 20.9. 2013 proběhne v Ostravě konference Galileo. Na 
konferenci pan předseda Pařízek z důvodu své zaneprázdněnosti jet nemůže, město 
bude zastupovat p. Šíma. 
 
Úkol: 1. zabezpečit financování, 2. Poskytnout relevantní data pro výše zmíněné 
systémy zpracované zástupci ČVUT – p. Sládek zajistí setkání zástupců ČVUT 
s pracovníky TSK, kteří mají práce s mapovými podklady ve své pracovní náplni, p. 
Prokel zajistí setkání zástupců ČVUT s pracovníky ROPIDu, kteří mají tuto 
problematiku ve své pracovní náplni, p. Dohnal zajistí setkání zástupců ČVUT 
s pracovníky DPP, kteří mají tuto problematiku ve své pracovní náplni 
Schváleno: 10-0-0 



 
ad 4) k bodu 1/13 uvádí zástupce DPP, dokumentace je hotová, nyní probíhá výběr 
zhotovitele a na jaře 2014 by mělo být hotovo vzhledem k otevření stanice metra 
Národní,  
7/13 akustické majáky jsou tam kde je zástupci SONS požadovali, když se budují 
nové stanice tak se instalují nové majáky, mění-li se např. eskalátory mění se i 
majáčky za nové(nejlevnější 36 tis.Kč) k tomuto tématu je vytvořena studie, kde se 
uvádí kde je potřeba něco změnit(nastavení směru, typ fráze, hlasitost apod.),  
11/13 v okolí st. Anděl udělat vodící linie dle norem(vyměnit si informace a poslat 
panu Sládkovi),  
18/13 pan Sládek spolupracuje s MČ Praha 6, bude vytvořena dokumentace a 
následně realizace,  
24/13 přesun na 24.10.  
pan Rada uvádí, že by bylo vhodné vytvořit formulář na webu hl.m. Prahy v sekci 
Praha bezbariérová, kde by se hlásili kolizní situace, příjem námětů 
 
Úkol: RFD MHMP (p. Karas a p. Uhlík) zjistí u INF MHMP, jak zajistit ,aby celá 
administrativa webových stránek Praha bezbariérová byla předělaná a plně přešla 
pod tajemníka komise 
 
ad 5) na příštím jednání komise se bude projednávat jediný bod a to Koncepce 
odstraňování bariér ve veřejné hromadné dopravě v Praze, paní Málková uvádí, že 
právě 26.září proběhne slavnostní zahájení provozu na Střeleckém ostrově a 
zároveň bude uveden do provozu výtah, který umožňuje bezbariérový přístup právě 
na ostrov, po skončení komise kdo bude mít čas a náladu je zván na Střelecký 
ostrov. 
 
Dále byl upozorněn p. Sládek na nutnost vybudování přechodu pro chodce v ulici 
Michelská v závislosti na zprovoznění železniční zastávky Kačerov. 
Pan Čipera i paní Málková upozorňují na absenci bezbariérových nočních spojů jak 
dopravy tramvají či autobusy tak i spojů zvláštních linek H1 a H2. 
 
Pan předseda Pařízek ukončil jednání komise ve 14:00h. Pozval členy komise na 
další jednání komise, které se bude konat ve čtvrtek 26. září 2013, kde jediným 
tématem bude Koncepce odstraňování bariér ve veřejné hromadné dopravě v Praze.  
 

 
V Praze dne 6. 9. 2013 
 
…………………………….. 
Ing. Jiří Pařízek 
předseda Komise pro Prahu  
bezbariérovou a otevřenou 
  

 
Zpracoval a za správnost odpovídá tajemník komise Tomáš Uhlík. 
Hlasování(formát): pro-zdrželo se-proti 
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